
 

Verslag ALV Coöperatie De Patrijs d.d. 30 november 2024, Kulturhus, Laren 

Aanwezigen:  

• 29 stemgerechtigden  
• Bestuur: Koen Wasmus (voorzitter) en Jeroen Klooster (penningmeester) 
• Burgerboerderij De Patrijs: Johannes Regelink, Joanne Malotaux en Luuk de Gooijer 

1. Opening en welkom - Bestuur  

• De voorzitter opent de vergadering 
• De vergadering is akkoord met toevoegen punt 6a aan de agenda (benoemen nieuw bestuurslid) 
• Doortje ’t Hart, facilitator – en beoogd nieuw bestuurslid - stelt zich voor. 
• Er wordt een icebreaker gedaan waarbij de aanwezigen in 2-tallen de volgende 2 vragen 

bespraken: 1) waarom zit je bij de Patrijs en 2) Wat vind je van informatievoorziening. Aanvullend 
werd gevraagd de antwoorden op vraag 2 te noteren. Deze zijn bijgevoegd als bijlage bij dit 
verslag. 

2. Verslag ALV 2023 

• Er zijn geen opmerkingen. Daarmee is het verslag goedgekeurd. 

3. Bestuursverslag 2023  

• De voorzitter licht het verslag toe. 
• Bestuurslid Rutger Prakke is per september 2024 om persoonlijke redenen teruggetreden.  
• Er is een meerjarenbeleidsplan 2024. Voor 2025 is deze in de maak. 
• Er zijn geen opmerkingen. Daarmee is het bestuursverslag goedgekeurd. 

4. Laatste ontwikkelingen Patrijs 

• Team de Patrijs (Johannes en Joanne) licht de tijdlijn van de Patrijs toe en gaat in op recente 
ontwikkelingen en speerpunten voor 2025. 

• Voor 2025 zal de focus liggen op: 
o Boereninkomen. Dit zal moeten toenemen. 
o Arbeidsvreugde. Een recent voorbeeld is het toeleveren aan de catering van de gemeente 

Lochem. 
o Dierenwelzijn. Een concreet voorbeeld is invulling kunnen geven aan kalfjes bij de koe 

• Het aantal kaasaandelen wil men laten toenemen om meer omzet te genereren. 
o Vraag: waar komt die extra kaas vandaan, aangezien er bijna geen melk meer wordt 

opgehaald die nog ‘verkaasd’ zou kunnen worden. Antwoord: er ligt nog een hele 
voorraad kaas op de plank.  

o Vraag: Is kaasaandelen bovenlokaal afzetten wel in lijn met principe van De Patrijs 
(‘vormfout’). Is de lokale dan markt verzadigd? Antwoord: het is niet in lijn met 



uitgangspunten, maar de omzet is nodig en hopelijk kan dit later worden afgebouwd als 
er meer andere, lokale omzet wordt gemaakt, bijvoorbeeld uit de tuinderij. 

o Suggestie: zorg voor extra afhaalpunten in het land.  
o Suggestie: organiseer kaasproeverijen. 

• Wat is de impact van beleid van de nieuwe regering?   
o Het valt niet uit te sluiten dat er een impact komt. De consequentie van dit beleid is 

uitstel van transitie, waarmee de opgave nog veel groter wordt. Dit zou kunnen leiden tot 
een opgelegde generieke korting van het aantal dieren.  

o Vervolgvraag: bij de Patrijs is de veestapel toch al gekrompen? Antwoord: Nee, er zijn nog 
steeds 70 koeien, maar wel is het aantal koeien/ha afgenomen, omdat er extra land is 
gepacht. 

o Patrijs focust mede daarom ook op plantaardige eiwitten als nieuwe lijn. 
• Hoe reageren (gangbare) boeren in de directe omgeving? 

o Men is minder negatief geworden. 
o Patrijs gaat meedoen aan Programma Regeneratieve landbouw via Nationaal Groei 

Fonds (Patrijs een van de pionierboeren). 
• Te starten tuinderij: 

o Wat gebeurt er straks met groente van andere leveranciers die nu in assortiment zit? 
▪ Deel van Odin zal worden afgebouwd 
▪ Er worden teelt-afspraken gemaakt met Vreebroek, zodat assortiment elkaar 

niet beconcurreert maar aanvult. 

5. Crowdfunding en deelgenoten enquête  

N.a.v. de toelichting door het bestuur zijn de volgende vragen, opmerkingen en suggesties gedaan: 

• Na de start dit jaar zijn er veel nieuwe deelgenoten bijgekomen of hebben deelgenoten meer 
certificaten afgenomen. Nu druppelt het verder. De mate van succes van de Patrijs zal hier 
mogelijk mede op van invloed zijn. 

• In het algemeen vindt men het geautomatiseerde systeem voor aanmelding en betaling een 
verbetering. 

• Aandachtspunt is wellicht een toegankelijker toelichting en tekst van het contract. Ook is niet 
altijd duidelijk waar de informatie te vinden is. 

• Het bedrag van een certificaat zou heroverwogen kunnen worden, namelijk een lager 
instapbedrag. Dit kan eenvoudig in een geautomatiseerde omgeving. 

• Kun je iets doen aan proces in aanloop naar aankoop? Denk aan sparen bij boodschappen, zoals 
bij zegels supermarkten? Daarmee maak je de toegang tot een certificaat laagdrempeliger. 

• Elke certificaathouder (ongeacht aantal certificaten en bedrag per certificaat) heeft evenveel 
stemrecht, conform de statuten. 

• Ga buiten de eigen vijver vissen, bijvoorbeeld verderop in de Achterhoek (Doetinchem). 
• Maak inzichtelijk wat je voor je aandeel krijgt. 
• Nalatenschappen kan ook een bron van inkomsten vormen (legaten) 
• Educatie, bijvoorbeeld scholen bezoeken? 
• Kan de gemeente Lochem zelf niet gaan promoten, indien catering goed bevalt? 

  



6. Toelichting financiën De Patrijs - Team Financiën - en goedkeuring jaarrekening 2023 Coöperatie 
De Patrijs 500 U.A. 

• Wim Logtenberg van Team Financiën licht toe: 
o Klaas Grootherder heeft kostprijsberekeningen op orde gebracht van de verschillende stromen 

binnen De Patrijs. 
o De financiële verslaglegging en -planning zijn op orde gebracht. 
o In februari 2025 ligt er naar verwachting een concept jaarrekening 2024. 
o De verwachting is een verlies van circa 100 K over 2024. Dit is aanmerkelijk beter dan het forse 

verlies in 2023, een opgaande lijn. 
o De afdracht voor fosfaatrechten drukt zwaar: 5 jaar lang 80 K, zonder opbrengsten hiertegenover. 

• Wat te doen om opgaande lijn vast te houden? 
o Omzetstijging via kaas (zie ook bij punt 3). 
o Onderzoek Chr. Hogeschool Ede: er is nog veel te winnen qua bereik winkels, vooral in Lochem 

en Zutphen. Hierop gaan inzetten. 
• Niet betaalde arbeidsuren: dit is een vorm van financiering, die niet in jaarverslag is opgenomen.  
• Oproep aan bestuur: zet in op uitbetalen van inzet van de boeren (zie ook bij punt 3 ‘boereninkomen’). 
• Catering contract bij gemeente Lochem: kunnen we geen problemen krijgen door inzet vrijwilligers? 

Nee, want onze kostprijs is al hoger. Voor gemeente is er dus geen probleem. 
• Crowdfunding via Aardpeer: is lastig in de praktijk. 

Hierna wordt de jaarrekening 2023 unaniem goedgekeurd. 

6a. Benoeming nieuw bestuurslid 

• Het bestuur stelt voor om Doortje ’t Hart per 1 januari 2025 te benoemen tot bestuurslid. Hiermee is 
de vergadering unaniem akkoord. 

• Tevens is een oproep gedaan voor een 4e bestuurslid. 

7. Rondvraag en sluiting 

• De aanwezigen worden uitgenodigd voor een aansluitend bezoek aan de boerderij. 
• De voorzitter sluit de vergadering. 

  



Bijlage: reacties n.a.v. vraag 2 Icebreaker (informatievoorziening Patrijs) en andere zaken die  

Tekst kaartje  

Informatievoorziening naar de deelgenoten 

• Algemeen: informatievoorziening  OK 

• Maar: meer info nuttig over hoe de praktijk (bedrijfsvoering) gaat, bijvoorbeeld over de staat 
van de stal.   

Informatievoorziening prima 

• Mailings uitgebreid = positief 

• Jaarvergadering zou eerder kunnen 

• Live events!! 

• Prettig 

• Verzorgd 

• Leuk 

• Niet te veel 

• Communicatie: fris en leesbaar 

• Hoeveelheid: flink, maar goed te doen 

• Adequaat: de informatie is steeds relevant 

• De nieuwsbrief is een hele prettige manier om geïnformeerd te worden.  

• Ik zou graag meer willen weten over waar de verschillende stukken land liggen en wat daar 
verbouwd wordt.  

• Wat is communicatie van de boerderij en wat van de coöperatie?  

• Meer informatie over de coöperatie beslissingen zelf 

We missen een terugkoppeling over de kwaliteit en smaak van de producten 

• Festival erg positief 

• Iets te veel sociale media communicatie voor mij 

• Onder de indruk van de inhoud van de communicatie 



 Tips informatie Patrijs breder verspreiden 

Bij nieuwsbrieven een knop om te delen op X, whatsapp en LinkedIn 

Tips: 

•  info in Stadshuus &bieb 

• Berkelbode: vrijwilligers aan het woord 

• Gebruiken jullie ‘De Boerderij’? (Als dat blad nog bestaat) 

• Staat de tijdlijn op de site? 

• Via leden/deelgenoten nieuwsbrieven van politieke partijen 

• Via Gemeente Lochem in interne nieuwsbrief richting ambtenaren? 

• Via nieuwsbrief/voedselpakketten van Odin?   

  

 

 


